
Protokół Nr XIX/2009 
 

z  XIX Sesji Rady Gminy Kruszyna odbytej w dniu  13 marca 2009r. w budynku Urzędu 
Gminy w Kruszynie  w godz. 9.00 – 14.10 
 
Obradom przewodniczy Przewodniczący Rady Gminy – Marian Klekot 
Protokolant –podinspektor Grażyna Olczyk 
Radnych obecnych – 15 
W obradach Sesji udział biorą: 
 

1. Wójt Gminy – Bogusław Mielczarek 
2. Zastępca Wójta – Zbigniew Zasępa 
3. Skarbnik Gminy – Ewelina Kokot 
4. Kierownik GZO – Anna Bednarek 
5. Kierownik GOPS – Iwona Organka  
6. Radca Prawny – Barbara Janik 
7. Radna Powiatu Częstochowskiego – Pani Jadwiga Zawadzka 

   oraz sołtysi wg załączonej listy obecności. 
Porządek obrad 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Przyjęcie porządku dziennego obrad Sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy. 
5. Informacja o sposobie załatwienia  interpelacji radnych zgłoszonych na poprzedniej 

sesji. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Ocena stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy Kruszyna. 
8. Informacja o stanie dróg powiatowych z uwzględnieniem zamierzeń inwestycyjnych i  

remontowych planowanych w 2009r. 
8A.Podjęcie uchwał w sprawie udzielenia Samorządowi Powiatu Częstochowskiego   

pomocy finansowej na remonty dróg powiatowych. 
     8B.Zajęcie stanowiska Rady Gminy w sprawie przebudowy drogi krajowej nr 1 na 

autostradę. 
9. Informacja o stanie bezpieczeństwa pożarowego oraz działalności Ochotniczych 

Straży Pożarnych działających na terenie gminy. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu przyznawania dodatków do wynagrodzenia 

zasadniczego oraz wysokość, zasad przyznawania i wypłacania dodatku 
mieszkaniowego nauczycielom zatrudnionym w szkołach i placówkach prowadzonych 
przez Gminę Kruszyna. 

11. Upoważnienie Wójta Gminy do zawierania umów na wykonanie przyłączy 
wodnokanalizacyjnych. 

12. Wprowadzenie zmiany do Uchwały Nr XVIII/118/08 w sprawie zatwierdzenia taryfy 
dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków. 

13. Ustalenie lokalizacji placów zabaw. 
14. Wprowadzenie zmian do budżetu gminy Kruszyna na 2009r. 
15. Uchwalenie planów pracy Komisji Rady Gminy. 
16. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Gminy. 
17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
18.  Informacje bieżące i wolne wnioski. 
19. Zamknięcie obrad XIX Sesji Rady Gminy Kruszyna. 



Streszczenie przebiegu obrad Sesji 
 
Ad.pkt.1 
 
Otwarcia obrad XIX Sesji Rady Gminy Kruszyna dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Marian Klekot, witając Radnych i zaproszonych. Na podstawie listy obecności stwierdza, że 
w obradach Sesji uczestniczy 15 radnych, czyli  100 % składu osobowego Rady. 
                                               ( lista obecności w załączeniu) 
 
 
Ad.pkt.2 
 
Projekt porządku obrad został Radnym przesłany. Proponuje aby wprowadzić dodatkowy 
pkt.8A - podjęcie uchwał w sprawie udzielenia Samorządowi Powiatu Częstochowskiego 
pomocy finansowej na remonty dróg powiatowych oraz pkt.8B zajęcie stanowiska Rady 
Gminy w sprawie przebudowy drogi krajowej nr 1 na autostradę natomiast  pkt.11 otrzymałby 
brzmienie: upoważnienie  Wójta do zawierania umów na wykonanie przyłączy 
wodnokanalizacyjnych. 
Przewodniczący zwraca się z zapytaniem czy będą uwagi do proponowanego porządku. 
Uwag nie zgłoszono w związku z czym  Przewodniczący zarządza głosowanie. 
W drodze głosowania, porządek obrad Sesji przyjęto do realizacji jednogłośnie. 
                                     ( porządek obrad podano wyżej ) 
 
Ad.pkt.3 
 
Przewodniczący stwierdza, że do protokołu z poprzedniej Sesji nie wniesiono uwag i 
wnioskuje o przyjęcie tego protokołu bez odczytywania. 
W drodze głosowania wniosek zostaje przyjęty jednogłośnie, tj.15 głosami „za” 
 
Ad.pkt.4 
 
Wójt Gminy składa sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym: 

− Wystąpiliśmy do Sądu Rejonowego  Wydział II Cywilny w Częstochowie z wnioskiem               
o stwierdzenie nabycia spadku  po Bronisławie Nowaku zamieszkałego ostatnio                       
w Kruszynie ul. Kościelna 17. Działka stanowi własność Gminy . Konstanty Zasępa zdał 
gospodarstwo rolne w 1982r. bez budynków. Po uregulowaniu stanu prawnego budynków 
byłaby możliwość sprzedaży tej działki, 

− W dniu 09 lutego 2009r. zawarta została umowa użyczenia dla Ochotniczej Straży Pożarnej w 
Lgocie Małej nieruchomości  użytkowanej dotychczas bezumownie przez OSP. Umowa 
zawarta została na okres 10 lat tj. do 31 grudnia 2019 roku, 

− Wydano 7 decyzji podziałowych nieruchomości i  5 postanowień o podziale nieruchomości, 
w tym 3 postanowienia o zawieszeniu postępowania w sprawie podziału nieruchomości oraz 
1 postanowienie o  wszczęciu postępowania rozgraniczeniowego, 

− Na dzień 19 marca 2009r. rozpisany jest II pisemny przetarg na sprzedaż działki zabudowanej 
w Babach 41. Cena wywoławcza  190.700,00 zł. Składanie ofert i wpłata wadium 1 wys. 
19.070,00 zł  w terminie do 16 marca ( poniedziałek) do godz. 1500  w sekretariacie  urzędu, 

− wydano 10 decyzji o warunkach zabudowy, w tym 7 w bieżącym roku. Przyjęto 12 nowych   
wniosków o wydanie warunków zabudowy. 



− wydano 33 zaświadczenia o braku miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego 
bądź o przeznaczeniu w studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy. 

− Złożono zamówienie na żużel hutniczy w Przedsiębiorstwie Produkcyjno-Ułsugowo-
Handlowegowym „EHAZET” Sp. z o.o. – Zakład Częstochowa w ilości 700 Mg. Odbiór 
żużla ma się odbywać od 02 marca 2009 r. do 31 grudnia 2009 r. 

− Podpisano umowę w dniu 24 lutego 2009 r. pomiędzy gminą a Przedsiębiorstwem  Usługowo 
– Handlowym „WRZOSEK” Krzysztof Wrzosek na transport żużla hutniczego z EHAZET 
Częstochowa. Zakres obejmuje transport 700 Mg żużla przy cenie jednostkowej brutto  15,86 
zł/Mg. 

− Podpisano umowę w dniu 24 lutego 2009 r. pomiędzy gminą a Przedsiębiorstwem  Usługowo 
– Handlowym „WRZOSEK” Krzysztof Wrzosek na transport żużla ciepłowniczego z 
ciepłowni Częstochowskich. Zakres obejmuje transport 300 Mg żużla przy cenie 
jednostkowej brutto  25,01 zł/Mg. 

− Podpisano w dniu 25 lutego 2009 roku umowę z Prywatnym Zakładem Usług Drogowych 
Eugeniusz Minda na usługę równiarką i koparką, okres realizacji od 26 lutego 2009 r. do dnia 
31 grudnia 2009 r.  

− Koszt jednostkowy usługi: 
 - równiarka 80 zł/godzinna netto. 
 - koparka 60 zł/godzinna netto. 

− Zlecono wykonanie projektu jako etap II odwodnia ul. Ogrodowej w Lgocie Małej za cenę 
1830,00 zł brutto obejmującego wykorzystanie prefabrykowanych korytek betonowych. 
Zlecenia podjął się P. Stefan Kolega. Niniejszą dokumentacje odebrano w dniu 06.02.2009 r. 
a następnie przekazano celem zgłoszenia wykonania robót budowlanych w Starostwie 
Powiatowym w Częstochowie, koszt zadania wynosi 134.938,75 zł. Zadanie czeka na 
procedurę przetargową.  

− Akcja Zima 2008/2009 – koszty:  
-  posypywanie dróg gminnych przez P. Wasiela – listopad 770,00 zł, styczeń 1540,00 

zł, luty – 1995,00 zł 
-  odśnieżanie OSP Kruszyna – wypłaty: styczeń 346,50 zł, luty – 1050,00 zł 
     paliwo: styczeń 664,23 zł, luty – 2.988,19 
-  odśnieżanie OSP Bogusławice – wypłaty: styczeń 348,00 zł, luty – 780,00 zł 
     paliwo: styczeń 700,07 zł, luty – 867,96 zł 
-  odśnieżanie P. Śpiewak – styczeń 1560,00 zł, luty – 2840,00 zł 
-  odśnieżanie P. Klekot – styczeń 560,00 zł, luty – 1330,00 zł 
-  odśnieżanie P. Eugeniusz Minda w miesiącu luty – 878,40 zł 
Łącznie na akcję zima wydano juz: 
2008 r. – 770,00 zł brutto 
2009 r. – 18.448,35 zł brutto 

            RAZEM – 19.218,35 zł    
− W zakresie dofinansowania remontu w technologii nakładek bitumicznych dróg powiatowych 

przebiegających przez teren gminy Kruszyna a mianowicie: drogi powiatowej nr 1025 S na 
odcinku Kruszyna – Baby – Jacków, drogi powiatowej nr 1002 S DK-1 – Łęg – DK-1 oraz 
drogi powiatowej nr 1004 S w miejscowości Kruszyna ul. Kościelna Gmina Kruszyna 
zabezpieczyła 150.000,00 zł, 

− Ponadto jest propozycja podpisania umowy na współfinansowanie realizacji przebudowy 
drogi powiatowej 1025 S ul. Żwirki i Wigury. Koszt zadania 3.550.000,00 zł wsparcie 
finansowe przez gminę 2009 r. 467.000,00 zł, 2010 r. 463.000,00 zł , suma 930.000,00 zł. 



− Dodatkowo Powiatowy Zarząd Dróg wystąpił o wsparcie w roku bieżącym przebudowy drogi 
powiatowej 1116 S Zdrowa – Jacków – Pieński Szczepockie. Koszt zadania 1.137.478,00 zł, 
wsparcie finansowe z FOGR 224.301,00 zł oraz  przez gminę Kruszyna 406.588,50 zł.,   

− Ogłoszono w dniu 11.02.2009 r. przetarg na zadanie p.n. „Przebudowa drogi gminnej 
Kruszyna – Bogusławice” W niniejszym postępowaniu (otwarcie ofert nastąpiło w dniu 
05.03.2009 r. ) wzięło udział 6 firm: tj: 

− „WADROX” S.A., ul. Bór 180, 42-200 Częstochowa, Cena brutto wynosi: 
615.068,82 zł, 

− Zakład Budownictwa Drogowego Wodno-Kanalizacyjnego i Transportu Edward 
Hucz z  Boronowa za cenę  brutto wynosi: 566.775,05 zł,  

− Przedsiębiorstwo Handlowo-Usługowe „LARIX” Sp. z o.o. ul. Klonowa 11, 42-
700 Lubliniec, za cenę brutto: 635.830,76 zł , 

− DROMET Sp. z o.o., ul. Jesienna 139, 42-200 Częstochowa,Cena brutto w tej 
ofercie wynosi: 555.409,98 zł 

− Przedsiębiorstwo Robót Drogowo – Mostowych M Radomsko., ul. Reja 8, 97-500 
Radomsko, Cena brutto w tej ofercie wynosi: 673.898,56 zł 

− Przedsiębiorstwo Robót Drogowo – Mostowych Kłobuck., ul. Wojska Polskiego 8, 
42- 100 Kłobuck, Cena brutto w tej ofercie wynosi: 448.886,45 zł 

− Obecnie wystąpiono do firmy WADROX o uzupełnienie oferty o brakujące 
oświadczenie podwykonawstwa. Wybór oferty i ocena jeszcze nie nastąpiła.  

− Podpisano umowę z  Zakładem Usług Projektowych Wykonawczych i Handlu 
„KOTŁOPROJEKT” mgr inż. Kazimierz Suska na opracowanie dokumentacji projektowo – 
kosztorysowej przebudowy kotłowni zlokalizowanej w budynku Szkoły Podstawowej w 
miejscowości Jacków za cenę brutto 4.880,00 zł. Termin realizacji do dnia 20 marca 2009 r. 

− Zlecono umową opracowanie Specyfikacji Istotnych Warunków Zamówienia dla zadania p.n. 
„Rozbudowa sieci kanalizacyjnej w gminie Kruszyna obejmującej miejscowość Widzów i 
część Teklinowa: za cenę brutto 3660,00 zł, 

− Dodatkowo zlecono dla Przedsiębiorstwa Usług Geodezyjnych w Częstochowie skanowanie 
rysunków o formacie powyżej A3 w dokumentacji projektowej w/w kanalizacji. Koszt usługi 
wyniósł 183,00 zł,  

− Rozbudowa kanalizacji sanitarnej w Widzowie i części Teklinowa przygotowywana jest do 
Przetargu,  

− Trwają  prace projektowe dotyczące przygotowania zadania w zakresie rozbudowy 
oświetlenia ulicznego, 

− Wystąpimy o dofinansowanie dwóch placów zabaw tak jak uzgodnione było na Komisjach 
tj.Widzów i Lgota Mała a potem z powstałych oszczędnościach ustawiony zostanie plac w 
Kruszynie, 

− Wnioski kanalizacyjne 

WW  ddnniiuu  33  mmaarrccaa  22000088rr..  ww  UUrrzzęęddzziiee  MMaarrsszzaałłkkoowwsskkiimm  zzoossttaałłyy  zzłłoożżoonnee  wwnniioosskkii::  
−−  RRoozzbbuuddoowwaa  ssiieeccii  kkaannaalliizzaaccjjii  ww  ggmmiinniiee  KKrruusszzyynnaa  oobbeejjmmuujjąąccaa  mmiieejjssccoowwoośśccii  JJaacckkóóww                                      

ii  BBaabbyy    
KKoosszztt  ccaałłkkoowwiittyy  zzaaddaanniiaa  ––  1100  991188  331155,,1199  wwnniioosskkoowwaannee  ddooffiinnaannssoowwaanniiee  ––  
99  228800  556677,,9911..  ZZaaddaanniiee  mmiiaałłoo  bbyyćć  rreeaalliizzoowwaannee  1100..22000088--1122..22001100  

−−  RRoozzbbuuddoowwaa  ssiieeccii  kkaannaalliizzaaccjjii  ww  ggmmiinniiee  KKrruusszzyynnaa  oobbeejjmmuujjąąccaa  mmiieejjssccoowwoośśccii  WWiiddzzóóww        
ii  cczzęęśśćć  TTeekklliinnoowwaa    
KKoosszztt  ccaałłkkoowwiittyy  zzaaddaanniiaa  ––  55  227799  557700,,4466  wwnniioosskkoowwaannee  ddooffiinnaannssoowwaanniiee  ––  
44  448877  663344,,8899..  ZZaaddaanniiee  mmiiaałłoo  bbyyćć  rreeaalliizzoowwaannee  1100..22000088--1122..22001100  



Wnioskowaliśmy łącznie o pomoc w wysokości 13 768 tys. zł. Na konkurs wpłynęło 75 
projektów wnioskujących o pomoc w wysokości 734 35 tys. zł 
Tymczasem Urząd Marszałkowski dysponował kwotą 72 936 tys. zł. rozstrzygnięcie 
konkursu nastąpiło w październiku 2008 roku. Nasze wnioski przeszły pozytywnie ocenę 
formalną jak i merytoryczną jednakże nie uzyskały dofinansowania. Na 75 złożonych 
wniosków ocenę formalną przeszło 63 a merytoryczną 60.  Dofinansowanie uzyskało 7 
wniosków.  
Nasze wnioski uzyskały:  
Jacków i Baby – 30,638 punktów tj. 76,595 % i tym samym  został umieszczony na miejscu 
22 listy rankingowej,  
Widzów i część Teklinowa – 29,124 punktów tj. 72,81 % i tym samym został umieszczony na 
miejscu 34 listy rankingowej. 
Zadanie RRoozzbbuuddoowwaa  ssiieeccii  kkaannaalliizzaaccjjii  ww  ggmmiinniiee  KKrruusszzyynnaa  oobbeejjmmuujjąąccaa  mmiieejjssccoowwoośśccii  WWiiddzzóóww  ii  
cczzęęśśćć  TTeekklliinnoowwaa  bbęęddzziiee  rreeaalliizzoowwaannee  pprrzzyy  uuddzziiaallee  śśrrooddkkóóww  WWFFOOŚŚiiGGWW  ww  KKaattoowwiiccaacchh  
((oottrrzzyymmaalliiśśmmyy  pprroommeessęę  uuddzziieelleenniiaa  ppoożżyycczzkkii))..          
  
ZZaaddaanniiee  RRoozzbbuuddoowwaa  ssiieeccii  kkaannaalliizzaaccjjii  ww  ggmmiinniiee  KKrruusszzyynnaa  oobbeejjmmuujjąąccaa  mmiieejjssccoowwoośśccii  JJaacckkóóww  ii  
BBaabbyy  zzoossttaałłoo  ppooddzziieelloonnee  nnaa  ddwwaa  eettaappyy::  

−−  II  „„GGoośścciinniieecc””    --  55  554433  119966,,5555    
−−  IIII  „„PPrrzzeezz  wwiieeśś””  ––  44  996622  550033,,6655  

PPoonniieewwaażż  UUrrzząądd  MMaarrsszzaałłkkoowwsskkii  ooggłłoossiiłł  nnaabbóórr  wwnniioosskkóóww  ww  rraammaacchh  RRPPOO  WWSSLL                                                                            
ddllaa  ddzziiaałłaanniiaa  55..11  GGoossppooddaarrkkaa  wwooddnnoo--śścciieekkoowwaa  pprrzzyyggoottoowwyywwaannyy  jjeesstt  wwnniioosseekk  nnaa  rreeaalliizzaaccjjęę                            
eettaappuu  II..  NNaabbóórr  wwnniioosskkóóww  ttrrwwaa  ddoo  0066..0044..22000099rr..  DDoo  tteeggoo  zzaaddaanniiaa  bbęęddzziiee  ddoołłoożżoonnaa  zzaabbuuddoowwaa  
pprraassyy  ooddwwaaddnniiaajjąącceejj  oossaadd  ww  bbuuddyynnkkuu  oocczzyysszzcczzaallnnii  ((kkoosszztt  pprraassyy  ttoo  kkwwoottaa  227744..887799,,7711))..  
Ponadto Urząd Marszałkowski planuje nabór wniosków w ramach PROW (maj 2009) dla 
działania 3.2 Podstawowe usługi dla gospodarki i ludności wiejskiej. W tym  działaniu pomoc 
może być udzielona na realizację projektów w zakresie gospodarki wodno-ściekowej                        
w szczególności:  

a. zaopatrzenia w wodę  
b. odprowadzania i oczyszczania ścieków, w tym systemów kanalizacji sieciowej 

lub kanalizacji zagrodowej. 
Tutaj przygotowany będzie wniosek na RRoozzbbuuddoowwęę  ssiieeccii  kkaannaalliizzaaccjjii  ww  ggmmiinniiee  KKrruusszzyynnaa  
oobbeejjmmuujjąąccąą  mmiieejjssccoowwoośśccii  JJaacckkóóww  ii  BBaabbyy  eettaapp  II  wwrraazz  zz  uujjęęcciieemm  wwooddyy  ww  LLggoocciiee  MMaałłeejj                                              
((kkoosszztt  442200..660000,,0000))..  

− W dniu 23.02.2009r. została zawarta umowa z wykonawcą wyłonionym w przetargu Zakład 
Gospodarki Komunalnej     „GRONEKO”      Marcin Gronowski, Mikołaj Gronowski 
Mikorzyn 19   87-732 Lubanie na demontaż pokryć dachowych z budynków uszkodzonych w 
skutek trąby powietrznej.  W najbliższym czasie w uzgodnieniu z właścicielami w/w firma 
rozpocznie prace demontażowe pokryć dachowych,  

− W dniu 08.03.2009r. ( Niedziela ) została wybita szyba w wiacie przystankowej w 
Bogusławicach. Do  chwili obecnej sprawcy nie ustalono, 

− Wnioskowaliśmy do Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego o dotację na renowację nagrobków 
wojennych – wnioskowana kwota – 5000zł.Przyznano dotację w kwocie 4000zł, środki 
zostaną przelane na konto Urzędu Gminy do końca lipca bieżącego roku, 

− W dniu 05.03.2009r.  został odłowiony pies w miejscowości Widzówek, 
− Wysłane zostało pismo do nadzoru budowlanego w sprawie rozebrania budynku 

gospodarczego w msc. Wikłów, 
− Otrzymaliśmy pismo w sprawie rozbiórki budynku mieszkalnego znajdującego się w 

Kruszynie przy ul. Sienkiewicza, Nadzór budowlany skierował sprawę do sądu ponieważ 
właściciel nie stosuję się do nakazów nadzoru budowlanego, 



− Będziemy mieć nowego przewoźnika nieczystości ciekłych – Pan Marcin Kucharski.  Zakupił  
auto asenizacyjne – złożył wniosek o wydanie zezwolenia na opróżnianie i transport 
nieczystości ciekłych, 
GOPS podobnie jak w innych miesiącach, w miesiącu lutym br wypłacił: 

1. zasiłki rodzinne oraz dodatki do zasiłku rodzinnego, świadczenia pielęgnacyjne, 
zasiłki pielęgnacyjne,   dla   rodzin -  kwotę   79.695 zł.  

2. fundusz alimentacyjny dla 28 rodzin – kwota 15.420 zł. 
3. świadczenia pieniężne z pomocy społecznej tj. zasiłki stałe, okresowe, celowe dla 51 

rodzin na łączna kwotę 15.500 zł. 
4. Dożywianiem  objęto 61 dzieci - koszt dożywiania  1.509 zł. 
5. Opłata za pobyt w DPS – 2 mieszkańców – kwota 2.658,12 zł.(Kosmala Marian 

1.232,66zl. + 1.425,46 zł Wilk Halina)  
− W dniu 30 stycznia 2009r. z Bankiem Żywności w Częstochowie została podpisana 

DEKLARACJA partnerstwa w realizacji programu unijnego PEAD 2009 i w miesiącu lutym 
dokonano wpłaty na rzecz Bank tytułem obsługi niniejszego programu w wysokości 2.500zł. 
Bank dostarczy artykuły spożywcze takie jak: makaron, mąka kasza, musli, płatki 
kukurydziane, mleko UHT i w proszku, cukier, dżemy, dania gotowe, zupa krupnik, kawa 
zbożowa,     herbatniki.     Kryterium dochodowe uprawniające do udzielania pomocy stanowi 
150% kryterium dochodowego  ustawy o pomocy społecznej tj. 715,50 zł. – dla osoby 
samotnej i 526,50 zł dla jednego członka rodziny, a także stosując art. 7 ustawy o pomocy 
społecznej, 
 

− Z dniem 1 marca 2009r. GOPS rozpoczyna realizację Projektu Programu Operacyjnego 
Kapitał Ludzki – tytuł projektu „Aktywizacja społeczno-zawodowa bezrobotnych w Gminie 
Kruszyna”. Koszt projektu 133.666zł. w tym 14.034,93zł. stanowi wkład własny(zasiłki 
celowe i okresowe). W ramach projektu działaniami objętych zostanie 12 osób, osób 
posiadających niskie wykształcenie (w większości podstawowe), brak doświadczenia 
zawodowego, brak umiejętności „poruszania się na rynku pracy”. W celu podniesienia 
zdolności do zatrudnienia osoby zostaną objęte kompleksowym wsparciem poradnictwa 
specjalistycznego ( psychologa, doradcy zawodowego), warsztatami w zakresie: 
poszukiwania pracy, radzenia sobie w trudnych sytuacjach oraz objęci różnego typu 
szkoleniami zawodowymi, uzyskując w tym zakresie stosowny dokument. Celem ogólnym 
projektu jest zwiększenie aktywizacji zawodowej osób bezrobotnych , będących długotrwale 
klientami pomocy społecznej, 

− W dni 30.01.2009r. Gmina Kruszyna podpisała umowę o współpracy z Krajowym Rejestrem 
Długów we Wrocławiu w sprawie zamieszczania i podawania  do publicznej wiadomości 
dłużników alimentacyjnych, a w przypadku i innych. Obecnie w Gminie Kruszyna jest 29 
dłużników alimentacyjnych. Stan zadłużeń za okres od X 2008r. do II 2009r. wynosi 
72.500zł.  

− Realizując Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 
2009r: 

− Dofinansowano przewóz dzieci szkolnych terenu gminy Kruszyna na ferie zimowe do 
Kołobrzegu na kwotę 2000zł, 

− Zgłoszony został udział gminy w ogólnopolskiej kampanii profilaktyczno-
edukacyjnej, 

− Ogłoszony został konkurs ofert na realizację zadań publicznych przeciwdziałania 
patologiom społecznym, 

Na realizację zadań przewidziana została kwota 27.000zł, 
− W dniu 7 marca br. odbyła się uroczystość wręczenia medali za długoletnie pożycie 

małżeńskie. Zaproszonych zostało 47 par, 



− Odbyło się spotkanie z nauczycielami w celu przeanalizowania możliwości nauki 
sześciolatków oraz  wprowadzenia w nowym roku szkolnym zasad wynikających z 
zarządzenia Wójta w sprawie wypracowania oszczędności w budżecie oświaty, 

− GBP brała udział w spotkaniach w Regionalnym Ośrodku Kultury w   Częstochowie,  
Gminnym Ośrodku Kultury w Rędzinach dotyczącym   Konfrontacji Artystycznych im.  
Edwarda, Jana i Józefiny Reszków.  W przedsięwzięciu tym udział wzięło 5 gmin:    
Kruszyna, Kłomnice, Mykanów, Mstów, Rędziny, 
Opracowano cele, zadania i regulamin uczestnictwa Konkursu na   Multimedialną Prezentację 
o Reszkach w ramach realizacji powyższych   Konfrontacji Artystycznych, 

− Przy współpracy z sołtysem i radnym Bogusławic p. Henrykiem Kowalskim  odwiedzono 
kilkoro najstarszych mieszkańców tej miejscowości i spisano ich   wspomnienia z czasów  
wojny i nie tylko celem ich opublikowania w „Głosie   Gminy”, 

− Przeprowadzono konkurs fotograficzny pt. „Kruszyna Zimą” 
− Przeprowadzono nabór na stanowiska urzędnicze tj. stanowisko sekretarza i stanowisko ds. 

p.pożarowych i obrony cywilnej, 
− Od 19 marca br. rozpocznie dyżur specjalista z Ośrodka Doradztwa Rolniczego przy 

udzielaniu  pomocy przy wypełnianiu wniosków o dopłaty obszarowe. 
 

 
Ad.pkt.5. 
Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Klekot   przedstawia informację o realizacji interpelacji i 
wniosków zgłoszonych przez Radnych i Sołtysów na poprzedniej Sesji. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Ad.pkt.6. 
Na piśmie interpelacji nie zgłoszono. 
Ustnie do protokołu zgłoszono następujące wnioski: 
 
Radny Dyksy Andrzej  

− sygnalizuje problem zawracania autobusu oraz innych pojazdów na jego 
nieogrodzonej działce,  na której zlokalizowany jest punkt handlowy we wsi Lgota 
Mała, 
 

Rady Józef Wąsikiewicz 
      –   wniosek na naprawę gwarancyjną ul.Nowej we wsi Teklinów, 

− Kolejny wniosek dotyczy przywrócenia oświetlenia na ul.Kolejowej, 
− Jaki żużel dowożony jest na drogi gminne? 

Rady Stanisław Kulej 
− wnioskuje, aby przeznaczyć niewielkie środki finansowe na zakup tabliczek 

wskazujących numery budynków, które należy zlokalizować w pasie drogowym bądź 
na skrzyżowaniach ulic, 

Radny Mariusz Dobrakowski 
 –   wniosek o ustawienie tabliczki z nazwą ul.Antoniowskiej od strony wsi Lgota Mała, 
− udrożnienie przepustu w ciągu ul.Łąkowej, 
− utwardzenie nawierzchni ul.Ogrodowej, 
− ustawienie lustra na skrzyżowaniu ulic Nowej i Wspólnej, 

 
 



Radny Henryk Kowalski 
− zamontowanie dodatkowej oprawy oświetleniowej na skrzyżowaniu ulic Grabowskiej 

i Rolniczej, 
Radny Jacek Jędrzejkiewicz 

− wniosek o wykonanie naprawy nawierzchni ul.Antoniowskiej, 
− kolejna sprawa dotyczy wprowadzenia zmian personalnych w  Komisji Infrastruktury 

Technicznej, zwraca się z zapytaniem czy istnieje taka możliwość ewentualnie zmiana 
Przewodniczącego tej komisji, 

Sołtys wsi Wikłów  
− naprawa nawierzchni drogi gminnej w kierunku  posesji P.Jasak we wsi Wikłów, 

Sołtys wsi Widzówek 
− wniosek o naprawę dróg w kierunku Rybakówki i na Grond oraz ustawienie znaków 

informacyjnych, 
Sołtys wsi Widzów 

− zgłasza wniosek o naprawę wszystkich dróg we wsi Widzów, 
− w jaki sposób można usunąć eternit z dachów budynków, 

 
Ad.pkt.7 
Do realizacji punktu w zakresie oceny stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na 
terenie gminy Kruszyna Przewodniczący zaprosił Komendanta Komisariatu Policji w 
Kłomnicach P. Włodzimierza Jączyk i P.Remigiusza Borowskiego. 
Informacja o stanie bezpieczeństwa przekazana została  na ręce Wójta na początku roku/ w 
załączeniu do protokołu/. 
W przedłożonej informacji Komendant skupił się głównie na sytuacji materialnej placówki. 
Brak odpowiedniego taboru wpływa na pracę Komisariatu. Z tego powodu często nie 
jesteśmy w stanie reagować na wezwania. Pracownicy często poruszają się własnymi 
pojazdami. Ogólnie jeżeli chodzi o przestępczość, można powiedzieć że przestępczość w 
ubiegłym roku znacznie się zmniejszyła. Wynika to z tego, że duża część ludności  
wyemigrowała.  
W chwili obecnej sytuacja ponownie może się pogorszyć z uwagi na brak zatrudnienia. 
  
W dyskusji głos zabrali: 
Radny Henryk Kowalski – zwrócił uwagę na zaistniała sytuację tj. wybicie szyby w wiacie 
przystankowej. Na terenie wsi wiadomym jest kto zniszczył minie, natomiast policja do 
chwili obecnej nie ustaliła sprawcy.  
Radny Stanisław Kulej – wnioskuje aby na drodze powiatowej Kruszyna-Baby-Jacków 
ustawić urządzenie do pomiaru prędkości. 
Komendant  zobowiązał się do przekazania sprawy do Wydziału Ruchu Drogowego w 
Częstochowie.  
Radny Andrzej Dyksy – zgłasza uwagę, że policja „przesłuchuje” sprzedawczynie w sprawie 
spożywania alkoholu poza sklepem. 
Komendant uznał, że  przecież nic złego się chyba nie zadzieje jak policjant porozmawia ze 
sprzedawcą. Ustawa o wychowaniu w trzeźwości jasno mówi, że nie wolno spożywać 
alkoholu w placówkach handlowych oraz w obrębie sklepów. 
Radna Joanna Zasępa i Radny Tomasz Klekot wnioskują, aby zwrócić szczególną uwagę na 
motocyklistów, którzy poruszają się z ogromna prędkością.  
Zastępca Wójta -  sumują informację należy stwierdzić, że gmina Kruszyna należy do gmin 
bezpiecznych, ponieważ odnotowanych tu zostało najmniej zdarzeń przestępczych.  Z 
złożonego sprawozdania wynika, że w ciągu poprzedniego terenie gminy odnotowano 
najwięcej kradzieży – 17. Miały miejsce również włamania i rozboje.  



Ponadto apeluje do Komendanta o przeprowadzanie patroli w godzinach nocnych i 
wieczornych, na młodzież wracającą z dyskotek, o zwrócenie uwagi na podpalanie traw w 
okresie wiosennym, o zwrócenie uwagi na spożywających alkohol w obrębie sklepów. 
 
Komendant Komisariatu – zgłasza wniosek o wsparcie finansowe dla komisariatu za zakup 
pojazdu. 
 
Ad.pkt.8 
Przewodniczący wita zaproszonych przedstawicieli powiatu częstochowskiego w osobach 
członka zarządu P.Jana Miarzyńskiego oraz Zastępcę Dyrektora PZD P.Romana Pakulę.  
Członek Zarządu P.Miarzyński przedstawił informację na temat zamierzeń inwestycyjnych w 
stosunku do gminy, które zaplanowane SA w roku bieżącym. I Tak głównym zadaniem 
będzie budowa nawierzchni ul. Żwirki i Wigury łącznie z odwodnieniem. Planuje się, że 
zadanie zostanie zrealizowane w przeciągu dwóch lat, przy dofinansowaniu przez gminę w 
kwocie 460 tys.zł rocznie.  W roku bieżącym odbudowana zostanie nawierzchnia na odcinku 
drogi o łącznej długości 2 km.  
Ponadto do FOGR-u zgłoszona została droga powiatowa przebiegająca przez teren gminy 
tj.Pieńki Szczepockie – Zdrowa przy dofinansowaniu przez gminę w kwocie 400 tys.zł 
 
Ponadto P. Pakuła poinformował, że w PZD przeprowadzony został przetarg na remonty 
cząstkowe dróg i przy sprzyjających warunkach atmosferycznych roboty zostaną podjęte.  
 
W uzupełnieniu Wójt dodaje, że gmina w przeciągu dwóch lat budżetowych dofinansuje PZD 
kwotą 1.023 tys.zł przy budżecie gminy wynoszącym 11 mln.zł. Podkreślił, że jesteśmy 
pewnie jedyna gminą przeznaczającą takie środki  finansowe na drogi powiatowe.  
Ponadto ważnym zadaniem jest teraz odbudowa mostu w Łęgu, ponieważ istnieje realne 
zagrożenie, że część gminy zostanie bez dojazdu.  
Kolejnym ważnym zadaniem jest regulacja stanów prawnych pasów drogowych, budowa 
chodników itp. 
Wójt zaproponował również aby PZD przystąpił do realizacji chociaż częściowej budowy 
nawierzchni drogi Pieńki Szczepockie – Zdrowa.  
Radny Stanisław Kulej – popiera wniosek Wójta, zadanie podzielić na etapy i przystąpić do 
jego realizacji. 
P. Jan Miarzyński – jeżeli gmina Kłomnice zadeklaruje pomoc finansową to być może uda się 
rozpocząć realizację zadania. Dodam jeszcze że etapowane zadania pozbawi nas  możliwości 
uzyskania dofinansowania. 
Radni zgłosili następujące wnioski: 
Radna Katarzyna Kopera – kolejny raz zgłasza sprawę zaniżonego przepustu w ciągu ul. 
Szkolnej oraz uzupełnienie ubytków w nawierzchni, a ponadto proponuje aby PZD 
zorganizował spotkanie z mieszkańcami wsi Lgota Mała w celu wyjaśnienia mieszkańcom 
sprawy wpisów do ksiąg wieczystych po przeprowadzonym scaleniu.  
Radny Radosław Maciejewski – kolejny wniosek o ustawienie lamp oświetleniowych na 
skrzyżowaniu DK-1 w Wikłowie z drogą powiatową, 
Radny Andrzej Dyksy – usunąć zaniżenie nawierzchni na przepuście w drodze powiatowej na 
odcinku Lgota – Wikłów, ustawiony  znak  „stop” na skrzyżowaniu ulic Antoniowskiej ze 
Słoneczną zamienić na „ustąp pierwszeństwa” 
Radny Józef Wąsikiewicz – przystąpić do naprawy gwarancyjnej nawierzchni ul. Nowej, 
która wykonana była w ramach scalenia, 
Radny Henryk Domagała – ponawia przez kilka lat wniosek o odwodnienie ulicy Głównej we 
wsi Lgota Mała, 



Radny Jacek Jędrzejkiewicz – z wypowiedzi Pana Mierzyńskiego wynikało, że w 2003 roku 
opracowana była ocena oddziaływania na środowisko będąca załącznikiem do projektu 
odbudowy ul. Żwirki i Wigury. Dokument ten nie mógł być wykorzystany do złożenia 
wniosku o dofinansowanie w roku 2008 ponieważ był nieważny z mocy prawa a tym samym 
wykluczało to Starostwo do przystąpienia do Konkursu.  Czy w chwili obecnej do wniosku 
będzie załączone to opracowanie oceny z 2003 roku. Ponadto brak aktualnych kosztorysów 
spowodowało zwiększenie wydatków na realizację zadania oraz większy udział finansowy 
gminy. 
P. Miarzyński – zgodnie z obowiązującymi przepisami w roku ubiegłym to opracowanie było 
nieważne z mocy prawa. Aktualnie ukazały się nowe przepisy, które przywróciły ważność 
tamtym dokumentom. Dlatego też opracowana w 2003 roku ocena oddziaływania będzie 
załącznikiem do wniosku o dofinansowanie zadania. Jeżeli chodzi o zmianę kosztorysu co do 
wartości realizacji zadania – takiej możliwości nie było. 
Sołtys wsi Wikłów – wniosek o naprawę nawierzchni drogi powiatowej na odcinku od 
Wikłowa do Lgoty w obrębie posesji P.Szpigla. 
Radny Stanisław Kulej – czy w projekcie przewidziany jest kanał deszczowy oraz chodniki? 
P.Miarzyński – tak był. 
Sołtys wsi Widzów – wniosek o usunięcie zawyżonych poboczy wzdłuż drogi powiatowej 
Lgota Mała – Widzów oraz uzupełnienie ubytku w nawierzchni obok cmentarza w Widzowie, 
Radna Jadwiga Zawadzka – zgłasza wniosek o usunięcie starych pni drzew przy drodze 
powiatowej na odcinku od Stadniny Koni w kierunku Dk-91. 
 
 
Ad.pkt.8A 
Przewodniczący informuje, że temat udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
Częstochowskiego w zakresie remontów dróg powiatowych przebiegających przez teren 
naszej gminy pozytywnie został zaopiniowany przez wszystkie komisja Rady Gminy które 
odbyły swoje posiedzenie w  dniu 10 marca br.  W związku z czym poddaje pod głosowanie 
projekt uchwały, która przyjęta zostaje 12 głosami „za” przy jednym głosie „przeciw”. 
 

/Uchwała Nr XIX/121/09 w załączeniu/ 
 
 
Kolejny temat dotyczący udzielenia pomocy finansowej na przebudowę ul. Żwirki i Wigury 
w Widzowie również analizowany był na posiedzeniach komisji. Przewodniczący zwraca się 
z zapytaniem – czy będą uwagi bądź wnioski. Innych propozycji nie zgłoszono, dlatego też 
Przewodniczący odczytuje projekt uchwały, która w wyniku głosowania przyjęta zostaje 12 
głosami „za” przy jednym głosie „wstrzymującym się” 
 

/Uchwała Nr XIX/122/09 w załączeniu/ 
 

Ad.pkt.8B 
Przewodniczący informuje, że w tym punkcie poddany zostanie pod głosowanie projekt 
Stanowiska Rady Gminy w sprawie przebudowy drogi krajowej DK-1 na autostradę płatną A-
A-1. Stanowisko to szczegółowo omówione zostało na posiedzeniach komisji. Uwag i 
propozycji nie zgłoszono. W drodze głosowania stanowisko przyjęte zostało jednogłośnie 
tj.13 głosami „za” / podczas głosowania na sali obecnych 13 Radnych/ 
 

/Stanowisko w załączeniu/ 
 



 
 

Ad.pkt.9 
Przewodniczący wita przybyłego na obrady XIX sesji Rady Gminy Komendanta PSP w 
Częstochowie bryg.Zbigniewa Hibnera, po czym oddaje mu głos w celu złożenia 
sprawozdania – na terenie gminy sytuacja pożarnicza jest stabilna. Nie notujemy wzrostu 
pożarów oraz akcji  prowadzonych na DK-1.  Poinformował o stratach oraz akcji 
prowadzonej podczas wichry, która miała miejsce dnia 15 sierpnia ubiegłego roku.   
Na terenie gminy w 2008r  odnotowanych było  120 wyjazdów jednostek do akcji,  w tym 
OSP  Kruszyna - 63, OSP Widzów - 17, OSP Bogusławice  -11, OSP Jacków – 20, OSP 
Lgota Mała – 8 , OSP Łęg  - 5.  
Podziękował Radzie Gminy za dofinansowanie zakupu drabiny pożarniczej. 
Radny Henryk Kowalski – zgłosił uwagę, że po przejściu trąby powietrznej w sierpniu  
ubiegłego roku miejscowa ludność nie otrzymała żadnej pomocy ze strony straży powiatowej. 
Na wysokości zadania stanęły jednostki miejscowe, które pracowały przez trzy dni przy 
usuwaniu skutków wichury.  
W odpowiedzi – wichura dotknęła kilka miejscowości jednocześnie i PSP z Częstochowy 
zadysponowana została do akcji gdzie rozmiar szkód był znacznie większy.  
Radny Jacek Jędrzejkiewicz sumując wypowiedzi podkreślił, że jednostki OSP z terenu 
gminy stanęły na wysokości zadania i we własnym zakresie udało się oczyścić drogi oraz 
udzielić pomocy poszkodowanym. 
W podsumowaniu Wójt Zasępa informuje, że na terenie gminy działa sześć jednostek OSP, 
najwięcej ochotników zrzeszonych jest w jednostce  Bogusławice a najmniej Lgota Mała. 
Przeszkolonych jest ogólnie 74 druhów, najwięcej przeszkolonych również jest w OSP 
Bogusławice. Wszystkie jednostki posiadają  pojazdy gaśnicze oraz sprzęt pomocniczy. W 
roku ubiegłym jednostki doposażone zostały w dodatkowy sprzęt. W dalszej części informacji 
Wójt określił wysokość wydatków z budżetu gminy z podziałem na poszczególne jednostki. Z 
Ponadto Wójt podziękował jednostkom za udział w akcji usuwania skutków trąby powietrznej 
oraz zaapelował do obecnych na sesji przedstawicieli jednostek aby uporządkowane zostały 
sprawy związane z wprowadzeniem zmian do Krajowego Rejestru Sądowego. 
Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Komendanta, aby przeanalizował możliwość 
nieodpłatnego przekazania dla gminy Kruszyna  pojazdu gaśniczego. 
 
 
Ad.pkt.10 
Przewodniczący informuje, że zasady wynagradzania nauczycieli szczegółowo omówione 
zostały przez Kierownika GZO na posiedzeniach Komisji. Zwraca się z zapytaniem – czy 
będą jeszcze uwagi bądź propozycje.  
Przed głosowaniem głos zabrał Radny Jacek Jędrzejkiewicz – zgłaszając wniosek o podjęcie 
stosowanych działań przez władze gminy w celu zmiany polityki oświatowej w gminie, które 
odciążyłyby budżet gminy. 
Przewodniczący przedkłada pod głosowanie projekt uchwały, który przyjęty zostaje 12 
głosami „za” przy jednym głosie „wstrzymującym się” 
 

/Uchwała Nr XIX/123/09 w załączeniu/ 
Ad.pkt.11 
W celu upoważnienia Wójta do zawierania umów na wykonywanie przyłączy 
wodnokanalizacyjnych przygotowany został również projekt stanowiska Rady Gminy. 
Przewodniczący odczytuje projekt, po czym przystępuje do głosowania. Wynik głosowania – 
13 głosów „za” 



 
/Stanowisko w załączeniu/ 

Ad.pkt.12 
Projekt uchwały dotyczący wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr XVIII/118/08 w sprawie 
zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia 
ścieków szczegółowo analizowały Komisje na swoim posiedzeniu. Uwag i innych propozycji 
nie zgłoszono, dlatego też Przewodniczący przedkłada projekt uchwały pod głosowanie. W 
wyniku głosowania uchwała przyjęta zostaje jednogłośnie tj. 13 głosami „za” / obecnych 13 
radnych/ 
 

/Uchwała Nr XIX/124/09 w załączeniu/ 
Ad.pkt.13 
Na posiedzeniu w dniu 10 marca br. Komisje wypracowały propozycje w sprawie lokalizacji 
placów zabaw i tak: w pierwszej kolejności ustawione zostaną place zabaw we wsi Widzów 
na działce położonej przy ul. Żwirki i Wigury  oraz we wsi Lgota Mała z lokalizacją na 
działce obok Szkoły bądź vis a vis  Kaplicy Parafialnej. Wnioski takie zostaną złożone do 
konkursów. Natomiast w przypadku powstania oszczędności kolejny plac zabaw ustawiony 
zostanie we wsi Kruszyna.  
Radny Andrzej Krzypkowski –stawia, aby te propozycje były przyjęte również w formie 
stanowiska. Rada wyraziła taką zgodę i przegłosowała   formę stanowiska Rady oraz taką 
kolejność ustawienia placów  - „jednogłośnie” tj. 13 głosami „za”. 
 
 
Ad.pkt.14 
 
Proponowane zmiany do budżetu były przedmiotem posiedzeń Komisji Rady, gdzie uzyskały 
opinie pozytywną. Pani Skarbnik w uzupełnieniu informuje, że od czasu posiedzeń komisji 
nic nie uległo zmianie dlatego też pod głosowanie poddany zostanie projekt uchwały 
wcześnie omawiany. Przewodniczący zarządza głosowanie – wynik 13 głosów „za” 
 

/Uchwała Nr XIX/125/09 w załączeniu/ 
Ad.pkt.15 
Przewodniczący informuje, że propozycje planów pracy przygotowane zostały przez 
Przewodniczących Komisji, szczegółowo przeanalizowane na posiedzeniach Komisji. W 
wyniku głosowania uchwała przyjęta zostaje jednogłośnie tj. 13 głosami „za” 
 

/Uchwała Nr XIX/126/09 w załączeniu/ 
 

Ad.pkt.16 
Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za rok ubiegły składa Przewodniczący 
Komisji - Radny Leszek Kuliński. Uwag do sprawozdania nie wniesiono. 
 

/Sprawozdanie w załączeniu/ 
Ad.pkt.17 
Odpowiedzi na wnioski udziela Zastępca Wójta Zbigniew Zasępa: 
Radny Dyksy Andrzej – sprawę przeanalizujemy na roboczo, 
Rady Józef Wąsikiewicz 

− Na nawierzchnie dróg gminnych dowożony jest żużel hutniczy i ciepłowniczy, 
Radny Mariusz Dobrakowski 



− wszystkie wnioski będą przyjęte do realizacji w ramach bieżącego utrzymania dróg, 
choć brak jest odprowadzenia wód na ul. Łąkowej i Ogrodowej, 

Radny Henryk Kowalski 
− temat będzie możliwy do realizacji jeżeli Zakład Energetyczny wyrazi zgodę na 

podwieszenie dodatkowej lampy bez konieczności uzyskania pozwolenia czy projektu, 
Radny Jacek Jędrzejkiewicz 

− nie posiadamy już gwarancji na wykonanie  nawierzchni ul.Antoniowskiej dlatego też 
naprawa wykonana zostanie we własnym zakresie, 

− kolejna sprawa dotyczy zmian personalnych w Komisji Infrastruktury Technicznej, 
zwraca się z zapytaniem czy istnieje taka możliwość, 

Pani Prawni Barbara Janik – aby dokonać zmian w składzie Komisji Rada zobowiązana 
zostanie do podjęcie stosownej uchwały. Zmiana ta spowoduje kolejne rotacje w innych 
komisjach. Przewodniczący Rady na wniosek Pana Radnego może wystąpić z projektem  
stosownej uchwały. 
Radny Jacek Jędrzejkiewicz – należy dokonać zmiany tylko w składzie Komisji 
Infrastruktury. 
Sołtys wsi Wikłów  

− w kwestii naprawy tej nawierzchni głos zabrał Radny Andrzej Krzypkowski i w 
imieniu Nadleśnictwa Gidle zobowiązał się do naprawy, 

Sołtys wsi Widzówek 
− naprawy tych dróg mają charakter inwestycyjny w związku z czym musimy posiadać 

zabezpieczone środki finansowe, jedynie niewielkie  naprawy możemy wykonać w 
ramach bieżącego utrzymania dróg, 

Sołtys wsi Widzów 
− eternit we wsi Bogusławice usuwany jest z budynków  w ramach przeprowadzonego 

przetargu na usuwanie odpadów niebezpiecznych przy dofinansowaniu z Banku 
Ochrony Środowiska. Jest to ściśle określona lista imienna osób u których wichura 
uszkodziła pokrycie dachowe. Natomiast w innych miejscowościach nie ma 
możliwości dofinansowania takiej akcji.  

 
 
Ad.pkt.18 
W tym punkcie obrad Radny Kowalski odczytał oświadczenie złożone na ręce 
Przewodniczącego w sprawie sprzeciwu dofinansowania drogi powiatowej we wsi Widzów. 
Zdaniem Radnego zbyt duże środki finansowe angażowane są na realizacje zadań we wsi 
Widzów.  
Radny Jacek Jędrzejkiewicz – uznał, ze jest to osobisty atak Radnego Kowalskiego na jego 
osobę. Ponadto wyjaśnił, że nie jest przeciwnikiem wsi Bogusławice, nie jest przeciwnikiem 
środowiska nauczycieli oraz nie uważa, że przebudowa przychodni lekarskiej jest zbędna. 
Ponadto Radny zgłasza wniosek o zmianę Przewodniczącego Komisji Infrastruktury. 
Przewodniczący Rady zobowiązał się do przeprowadzenia rozmowy z członkami Komisji 
oraz wprowadzeniem ewentualnych zmian na stanowisku Przewodniczącego Komisji 
Infrastruktury Technicznej.  
 
Ad.pkt.19 
Ponieważ ustalony porządek obrad został w całości zrealizowany Przewodniczący zamyka 
obrady XIX Sesji Rady Gminy Kruszyna. 
 
Protokół sporządziła: 
 


